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Bc. Ondřej Pecha, Mgr. František Cipro, Mgr. Bc. Jana Nožířová, Dis., kpt. PhDr. David 
Lisztvan,  Mgr. Tomáš Petříček  

Věc 
Zápis z jednání Komise Rady HMP pro oblast národnostních menšin a integrace 
cizinců na území HMP, které se konalo dne 8. dubna 2013 od 15:00 hodin v budově 
MHMP – Charvátova 145, Praha 1, zasedací místnosti č. 503 / 5. patro 

Zpracoval Mgr. Jana Hajná  Počet stran 5 
 

 Datum 8.4.2013 
 
 
Předseda komise Mgr. Kubišta přivítal přítomné členy komise.  
Zahájil jednání Komise Rady HMP pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců na území HMP 
(dále jen komise). Komise byla v počtu 8 přítomných členů z 13 způsobilá se usnášet. 
 
1. Schválení programu jednání 
 
Přítomní členové komise všemi hlasy schválili program jednání komise. Současně schválili účast 
následujících hostů na jednání: 
Viktorie Králová (asistentka radního Ing. Václava Novotného), Mgr. Olga Mandová (zástupce ukrajinské 
národnostní menšiny – předsedkyně OS Sdružení Ukrajinců a příznivců Ukrajiny), Bc. Pavla Jenková 
(metodická ředitelka Integračního centra Praha o.p.s.) 
 
2. Informace k personálním změnám v Komisi RHMP pro udělování grantů v oblasti 

národnostních menšin a integrace cizinců na území HMP 
 
Mgr. Kubišta informoval, že novým členem Komise Rady HMP pro udělování grantů v oblasti 
národnostních menšin a integrace cizinců je Martin Martínek, MA  - vedoucí kanceláře Rady vlády pro 
záležitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády pro národnostní menšiny na Úřadu vlády ČR. Jeho 
jmenování členem komise bylo schváleno usnesením Rady HMP č. 308 ze dne 5.3.2013. Nahradil tak 
v této funkci Mgr. Ondřeje Klípu, který odešel z Úřadu vlády ČR, kde byl pověřený zastupováním 
vedoucího oddělení kanceláře Rady vlády ČR pro záležitosti romské menšiny a sekretariátu Rady vlády 
pro národnostní menšiny. 
 
Dále navrhl doplnění komise pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců o 2 nové členy, a to o 
zástupce odboru školství, mládeže a tělovýchovy MHMP (konkrétní jméno vhodného zástupce bude 
známo po projednání uvedené záležitosti s vedením příslušného odboru) a o Mgr. Olgu Mandovou jako 
člena odborníka - zástupce národnostních menšin. 
 
Všichni přítomní členové komise hlasovali pro doplnění člena komise o zástupce odboru školství, 
mládeže a tělovýchovy MHMP a o Mgr. Olgu Mandovou – člena odborníka, zástupce národnostních 
menšin (konkrétně ukrajinské národnostní menšiny, v případě této národnostní menšiny se navíc 
výrazně prolíná oblast národnostních menšin a integrace cizinců). 
Mgr. Hajná připraví materiál (po upřesnění jména zástupce Odboru školství, mládeže a sportu MHMP) 
pro možnost předložení návrhu na jmenování nových členů Radou HMP. 
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3. Informace ke grantovému řízení pro oblast národnostních menšin a integrace cizinců pro 

rok 2013 („Celoměstské programy podpory aktivit národnostních menšin na území HMP 
pro rok 2013“ a „Programy podpory aktivit integrace cizinců na území HMP pro rok 
2013“). 

 
Mgr. Hajná informovala členy komise o aktuálním stavu grantového řízení pro oblast národnostních 
menšin a integrace cizinců pro rok 2013. Dne 14.3.2013 zasedala Komise RHMP pro udělování grantů 
v oblasti národnostních menšin a integrace cizinců na území HMP, která posuzovala celkem 100 
podaných projektů v obou grantových řízeních. Posuzovala projekty podle splnění schválených 
podmínek grantového řízení, hodnotila formální správnost, dostatečné zdůvodnění požadavku, přínos 
realizace projektu, obsahovou stránku projektu, zaměření a soulad s cílem programů vyhlášených v 
rámci obou grantových řízeních, ale i výsledky vyúčtování grantu z roku 2012 a výstup i úroveň realizace 
předchozího podpořeného grantu. 
Grantová komise měla současně k dispozici vyjádření nezávislého externího odborníka, a to v případě 
projektů u nichž byla požadovaná částka 70 000 Kč a výše (v souladu s podmínkami grantového řízení).   
V případě žadatelů o grant, kteří sídlí nebo působí v Domě národnostních menšin o.p.s. (dále jen „DNM 
o.p.s.“), poskytl ředitel DNM o.p.s. vyjádření o rozsahu a kvalitě dosavadních aktivit daného občanského 
sdružení (v souladu s podmínkami grantového řízení). 
Grantová komise při svém jednání navrhla rozdělení finanční částky v celkové výši 6 324 420,- Kč - 
v obou grantových řízeních pro 67 projektů.  
 
„Celoměstské programy podpory aktivit národnostních menšin na území hl. m. Prahy pro rok 
2013“:  

Typ programu Počet podaných 
projektů 

Navržená finanční 
částka v Kč celkem 

1. Program - zaměřený na prezentaci národnostních 
kultur v hl. m. Praze, na kulturní, společenskou a 
osvětovou činnost národnostních menšin 

62 5 332 620 Kč 
 

2. Program - zaměřený na publikační činnost, 
související se vztahem národnostních menšin  k hl. 
m. Praze 

12 371 800 Kč 
 

Celkem 74 5 704 420 Kč 

 
„Programy podpory aktivit integrace cizinců na území hl. m. Prahy pro rok 2013“: 

Typ programu Počet podaných 
projektů 

Navržená finanční 
částka v Kč celkem 

1. Program - zaměřený na kulturní, společenskou a 
osvětovou činnost související se vztahem k integraci 
cizinců v hl. m. Praze 

21 560 000 Kč 
 

2. Program - zaměřený na publikační činnost, 
související se vztahem k integraci cizinců v hl. m. 
Praze 

  5 60 000 Kč 

Celkem 26 620 000 Kč 
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4. Příprava vyhlášení grantového řízení pro oblast národnostních menšin a integrace 
cizinců pro rok 2014. 

 
Mgr. Kubišta seznámil přítomné s návrhem otevřít grantové řízení pro oblast integrace cizinců také pro 
možnost podání žádosti MČ HMP. V případě národnostních menšin by ke změně nedošlo, ale v případě 
integrace cizinců si MČ žádají samostatně mimo grantové řízení, mají projekty týkající se právě 
integrace cizinců a zařazením do řádného grantového řízení by byla zajištěna větší systémovost a 
současně by byly i další MČ HMP motivovány k realizaci akcí zaměřených na danou oblast. 
Ing. Zolotarev, CSc. upozornil, že by měl být kladen důraz zejména na prvek integrace a z podstaty 
podpořených aktivit by mělo být patrné, že jsou určeny právě na integraci. 
Dr. Pospíšil vznesl dotaz, zda by finanční částka na danou oblast byla ve stejné výši. 
Mgr. Kubišta uvedl, že ano a naopak by byla finanční částka určená na aktivity městských částí v dané 
oblasti, přidána k financím určeným na granty.  
J. Silajdžić připomenula Mezinárodní den Romů a popřála kolegům k tomuto významnému dni. 
Současně se zajímala, zda bude celkově navýšena částka na grantové řízení, což by bylo dobré. Dále 
doporučila komplexní systematizaci v rámci grantového řízení, protože jednotlivé MČ mají také svá 
grantová řízení, aby byl nalezen model pro realizaci integračních projektů.  
Mgr. Kubišta uvedl, že právě otevřením možnosti, aby MČ žádaly v rámci grantového řízení pro oblast 
integrace cizinců, bude současně zajištěn větší přehled o aktivitách dalších MČ a nejen o 2-3, které 
každoročně pořádaly projekty.  
Mgr. Hajná uvedla, že z hlediska financování je potřebné vnímat podporu v oblasti národnostních 
menšin a integrace cizinců celkově a ne pouze z pohledu finančních prostředků určených na granty. 
Jedná se totiž o celou kapitolu, do které je např. zahrnuto také založení ICP o.p.s. a zajištění jeho 
provozu spolufinancováním projektu podpořeného v rámci EIF. Právě navýšení rozpočtu na podporu 
ICP o.p.s. je třeba vnímat jako velký úspěch. Dále uvedla, že HMP nesnižovalo částku určenou na 
podporu v rámci grantového řízení pro danou oblast, na rozdíl od jiných resortů, kde musel být rozpočet 
krácen. 
Dr. Sládková podpořila možnost zpřístupnění grantového řízení pro oblast integrace cizinců také MČ 
HMP, ale upozornila na to, že je potřebné klást důraz na to, které aktivity chce HMP podpořit. Např. 
podpora vydávání časopisu není tou prvotní záležitostí v oblasti integračních aktivit. Na počátku je 
zapojení MČ určitě dobré, ale na straně druhé vyjádřila obavu, aby byly podpořeny zejména projekty, 
které budou účelné. 
 
Následovala diskuse, na základě které všichni členové komise hlasovali pro variantu, aby v rámci  
grantového řízení pro oblast integrace cizinců -  „Programy podpory aktivit integrace cizinců na  
území HMP pro rok 2014“ mohly žádat také jednotlivé MČ HMP, ale pouze v programu č. 1, který  
je zaměřený na kulturní, společenskou a osvětovou činnost související se  vztahem k integraci  
cizinců v hl. m. Praze. 
 
Mgr. Hajná připraví návrh na vyhlášení grantového řízení pro oblast národnostních menšin a integrace 
cizinců pro rok 2014, kde bude také zapracována možnost, aby o grant  žádali v rámci grantového řízení 
pro oblast integrace cizinců, programu č. 1, jednotlivé MČ HMP. 
Zpracovaný materiál na vyhlášení grantového řízení bude poskytnut členům komise pro možnost 
připomínkování tak, aby mohl být materiál předložen Radě HMP ke schválení v průběhu měsíce června 
2013. Grantové řízení by v případě dřívějšího vyhlášení (konec června), mohlo mít také uzávěrku 
v časnějším termínu – nejlépe konec září 2013 a tím se stihla veškerá administrativa spojená s agendou 
grantového řízení tak, aby na začátku ledna 2014 (1. až 2. týden) mohla zasednout grantová komise. 
 
 
5. Aktuální informace k činnosti Integračního centra Praha o.p.s. a přípravě Koncepce 

politiky hl. m. Prahy ve vztahu k integraci cizinců. 
 
Bc. Horváth informoval o ukončení prvního projektu podpořeného v rámci EIF (ukončen k 31.3.2013). 
Oficiální čísla nejsou ještě k dispozici, ale uvedla předběžné stavy: 
 
Kurzy českého jazyka – realizováno 20, pro více než 320 osob. Kurzy sociokulturní orientace – 
realizováno 36, pro více než 240 osob, poskytli více než 9000 hodin sociálního a právního poradenství, 
odbaveno více než 1 800 osob.  
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1.4.2013 zahájen navazující projekt Integrační centrum Praha II., který je opět podpořen v rámci EIF a 
měl by být kofinancován HMP. Jedná se o identický projekt, ale vnitřní struktura tohoto projektu je jiná. 
Z důvodů poptávky byly navýšeny kurzy českého jazyka a sociálně-právní poradenství, naopak méně 
bude soustředěna pozornost na tlumočení.  
Informoval o jednání s KŘ Policie HMP, kde navázali spolupráci (centrála ICP i pobočky). 
 
Bc. Jenková informovala o práci poradní platformy, fóra migrantů a expertní skupiny na materiálu „Návrh 
priorit pro oblast integrace cizinců“ (celkem se na  materiálu podílelo 97 osob). Seznámila přítomné 
s dokumentem, který měli členové komise již v časovém předstihu k dispozici (současně předán 
v tištěné podobě). Pracovní skupiny identifikovaly 5 nejdůležitějších témat, která by se dále měla 
rozpracovávat (viz materiál „Návrh priorit pro oblast integrace cizinců“). 
 
Návrh priorit pro oblast integrace cizinců bude zapracován do Koncepce HMP ve vztahu k integraci 
cizinců 2014 až 2017, který by měl být zpracován do konce tohoto roku a v prvním čtvrtletí roku 2014 
předložen Radě HMP a následně Zastupitelstvu HMP ke schválení (s ohledem na volební období, ve 
kterém veškerá příprava na tomto strategickém dokumentu probíhala). Tato varianta byla doporučena  
jako současné nejlepší řešení pro možnost naplňování stanovených priorit a práce v oblasti integrace 
cizinců na území HMP. 
 
Mgr. Kubišta požádal členy komise, aby své návrhy na úpravy a doplnění materiálu zaslali do 
30.4.2012 na e-mail jana.hajna@praha.eu, aby mohly být připomínky zapracovány. 
 
Ing. Zolotarev, CSc. uvedl, že je důležité, aby politika a požadavky ze strany HMP ve vztahu k integraci 
cizinců byly jasně definovány. Koncepce má být zejména srozumitelná.  
Dr. Sládková kladně hodnotila počet klientů a služeb, které ICP poskytlo a vznesla dotaz, zda má ICP 
přehled, jakým způsobem se klienti o ICP dozvěděli. 
Bc. Horváth uvedl, že se pracovníci ICP zajímají o to, jakým způsob obdrželi informace o službách ICP a 
velké množství klientů využilo služeb ICP díky terénní práci, kterou ICP poskytuje. Řada klientů si 
sděluje navzájem informaci o nabídce ICP. 
J. Silajdžić ocenila práci ICP a význam pro práci s cizinci na území HMP. 
 
 
Členové komise všemi hlasy schválili návrh zpracovat Koncepci HMP ve vztahu k integraci 
cizinců na období 2014 až 2017 (na základě zpracovaného Návrhu priorit v oblasti integrace 
cizinců), který bude v prvním čtvrtletí roku 2014 předložen Radě HMP a následně Zastupitelstvu 
HMP ke schválení.  
 
 
6. Aktuální informace k činnosti Domu národnostních menšin o.p.s. a aktualizaci Koncepce 

politiky hl. m. Prahy ve vztahu k národnostním menšinám. 
 
 
Mgr. Štědroň informoval o zahájení prací na aktualizaci Koncepce politiky HMP ve vztahu 
k národnostním menšinám. V současné době je sestavována pracovní skupina (počet 8 – 9 osob), která 
se bude podílet na přípravě aktualizované koncepce.  Nadpoloviční většinu budou tvořit zástupci 
národnostních menšin ( aktuální návrh - za národnostní menšiny - Ing. Zolotarev, Mgr. Mandová, J. 
Haluková, M. Chrzastowski, odborníci – Dr. Sulitka a Dr. Uherek, ICP – A. Kovačević, ředitel DNM o.p.s. 
a zástupce MHMP (V. Králová / Mgr. Hajná). První schůzka je naplánována do konce dubna 2013, 
jelikož se jedná o aktualizaci předchozí koncepce, tak je záměrem, aby návrh „nové“ koncepce byl 
zpracován rovněž do konce roku 2013 a předložen Radě a Zastupitelstvu HMP ke schválení v prvním 
čtvrtletí roku 2014. Dokument by měl mít také platnost od roku 2014 do roku 2017. Nejprve budou opět 
stanoveny priority, které v rámci koncepce budou rozpracovány. Určitě bude součástí koncepce jako 
priorita další rozvoj DNM o.p.s, dotace v oblasti národnostních menšin, ale i podpora velkých festivalů 
(MFF Praha srdce národů a Světový romský festival Khamoro), vzdělávací aktivity. Součástí materiálu 
bude také informace o 12 národnostních menšinách a činnosti komise. Dále budou součástí koncepce 
aktualizované kontakty, přehled podpory občanským sdružením národnostních menšin. 
 

mailto:jana.hajna@praha.eu�
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Ing. Zolotarev, CSc. doplnil, že DNM o.p.s. je unikátní zařízení v oblasti práce s národnostními 
menšinami, kde mají národnostní menšiny nejen svoje zázemí, ale současně mapuje aktivity 
národnostních menšin. Ve vztahu ke grantové podpoře rovněž nabízí přehled, jak  jednotlivá občanská 
sdružení národnostních menšin pracují a fungují. 
Poukázal na důležitost provázanosti národnostních menšin a prezentace hodnot, kultury, tradic směrem 
k veřejnosti. 
 
Mgr. Kubišta upozornil, že důležité je, aby obě koncepce nebyly „uzavřené“, ale „otevřené“ pro další 
možné aktualizace vzhledem k tomu, že oblast národnostních menšin a integrace cizinců. 
 
Dr. Pospíšil doporučil, že je možné navázat spolupráci s brněnským zařízením, které také nese název 
Dům národnostních menšin a je zřízen magistrátem. Jedná se sice o jiný typ organizace než je DNM 
o.p.s., ale bylo by zajímavé pohovořit navzájem o zkušenostech. 
 
J. Silajdžić ocenila výbornou spolupráci s DNM o.p.s. (OS Slovo 21 realizuje v DNM také řadu aktivit) a 
doporučila, že by bylo dobré, aby DNM ještě více „ožil“. 
 
Členové komise všemi hlasy schválili návrh zpracovat aktualizaci Koncepce politiky HMP ve 
vztahu k národnostním menšinám pro období 2014 až 2017, který bude v prvním čtvrtletí roku 
2014 předložen Radě HMP a následně Zastupitelstvu HMP ke schválení.  
 
 
7. Zahájení diskuse k realizaci 13. Setkání národnostních menšin. 
 
Mgr. Kubišta připomněl téma 12. Setkání národnostních menšin, na které byly zaznamenány pozitivní 
reakce (12. ročník byl zaměřen na minulost-historický pohled) a byl na ní zaznamenán kladný ohlas. 
Uvedl, že by bylo vhodné v letošním ročníku tematicky obrátit pozornost na pohled budoucnosti v oblasti 
národnostních menšin. 13. ročník by měl informovat veřejnost o národnostních menšinách v kontextu 
současnosti. 
Hlavním partnerem 13. Setkání národnostních menšin by byl opět DNM o.p.s. Náměty na realizaci 
(obsahová stránka i organizační) je možné zasílat Mgr. Hajné - jana.hajna@praha.eu nebo řediteli DNM 
o.p.s.- Mgr. Štědroňovi – j.stedron@dnm-praha.eu. 
 
Termín setkání by byl ve stejném období jako v roce 2012 (tj. konec listopadu/začátek prosince 2013) 
 
Ing. Zolotarev, CSc. doporučil, že by bylo dobré zaměřit se v letošním roce celkově na nové pohledy na 
cizince a národnostní menšiny v zahraničí (okolních státech), nové pohledy na oblast národnostních 
menšin a cizinců. Bylo by tedy dobré s ohledem na toto zaměření oslovit instituce pro zajištění hlavních 
vystoupení.  
 
 
8.  Různé 
Dr. Pospíšil informoval, že je pravděpodobné přizvání vietnamské a běloruské menšiny do Rady vlády 
pro národnostní menšiny, což provází odborné diskuse. V současné době je připraven materiál do vlády. 
Následovala diskuse k této informaci. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ověřil a schválil: Mgr. Albert Kubišta - předseda komise 
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